
 

Referat Skolebestyrelsesmøde 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 
Dato: 3. december 
Tid: 19.00-21.00 – bemærk julefrokost fra kl 18.30 
Sted: Krogsager - personalerummet 
Mødedeltagere: Skolebestyrelsen 
Afbud: Naomi, Frances 
Mødeleder: Søren 
Referent: Lisa 

Drøftelse/Beslutning/Orientering 

Indhold Ansvarlig  Tid 

1. Status fra: 
Skolebestyrelsesformanden 
 
Elevrådet 
 
Distriktsskolelederen 
 
Krogsager 
 
Højmosen 
 
Bygaden 
 
Orientering 

 
Karina Jakobsen 
 
Elevrådet 
 
Søren Storm 

 
15 min 

Referat 
Skolebestyrelsesformanden 
Der har været en forældrehenvendelse vedr skolerejser på 8. årgang.  
Skolebestyrelsen har vurderet, at planlægningen og udførelsen omkring skolerejserne er i 
forhold til det princip, som skolebestyrelsen har besluttet.  
 
Fællesrådsmødet 
Kvalitetsprogrammet var på dagsordenen. 
 
Elevrådet 
Elevrådet har arbejdet med UMR – undervisningsmiljøråd. Der har været kompetenceudvikling 
for eleverne. Det bliver spændende at finde ud, af hvad det ender ud i. 
Der skal laves en undervisningsmiljøvurdering på skolen. 
 
Højmosen har lavet en undersøgelse ift toiletforhold på skolen. Vi undersøger, hvad der kunne 
gøre det mere attraktivt at gå på toilet. 

 
Krogsager 
Vi har haft juleklippedag på skolen og i klubben. Stor succes med mange bedsteforældre. 



 

 
Højmosen 
Vi har også holdt juleklippedag. Vi er ved at gøre klar til vores årlige julemarked torsdag. 
Vi har ansat sekretær Pernille Wolstrup pr 1. november. 
Vi har ansat en pædagog Melanie Olsen fra januar 2025. 

 
Bygaden 
Afdelingsskoleleder Jeanette Olsen er startet.  
Vi har ansat Rasmus Rasmussen som lærer i matematik og idræt. 
Vi har også haft en god juledag. 
 
 

2. Juniormesterlære på Bygaden 
I forhold til at implementere 
kvalitetsreformen, så skal kommunen oprette 
en klasse, som kan imødekomme at elever 
kan komme i juniormesterlære samtidig med, 
at de undervises i udvalgte fag på en almen 
skole.  
I Fredericia har man valgt en central løsning, 
som gør, at Bygaden er udvalgt til at oprette 
juniormesterlærerhold for Fredericia 
kommune. 
Søren vil sætte lidt flere ord på. 
 
Orientering og drøftelse 

Søren 20 min 

Referat 
Søren fortalte om juniormesterlære, som er et nyt tilbud til eleverne i udskolingen fra 2025-
2026 jf ny lov, kvalitetsprogrammet, fra undervisningsministeriet. Alle elever i kommunens 
almene folkeskole på kommende 8. – og 9. årgang skal tilbydes juniormesterlære. Kort fortalt 
går det ud på, at man kan være i praktik i en virksomhed samtidig med, at man går i skole 3 
dage i ugen og gennemfører lektioner i fagene dansk, matematik, fysik/kemi og engelsk. Det 
særlige ved juniormesterlære er, at eleverne reduceres i flere fag, så det kan være med til at 
højne motivation og understøtte de elever, som ønsker at være i erhvervspraktik i et 
håndværksfag og kombinere det med skolegang. 
Det er politisk besluttet, at centralisere dette tilbud. I Fredericia kommune har man valgt at 
Bygaden skal huse juniormesterlære.  
Der vil komme et skriv til elever og forældre om mere information om tilbuddet. Ledelsen er 
begejstret over at kunne koble det faglige sammen med det mere praktiske i undervisningen. 
Skolebestyrelsen er optagede af, at skolen er opmærksom på at informere ud om tilbuddet så 
snart vi er klar til dette. 
 

3. Princip for klassedannelse revideres 
I forbindelse med antal elever i de kommende 
0. klasser, så skal vi revidere princippet.  
Princippet er vedlagt som bilag. 

alle 25 min 



 

 
Drøftelse og beslutning 

 Referat 
Vi har fået tallene på kommende elever til 0. årgang – der er lige nu tale om at der bliver 4 
klasser, 2 på Krogsager og 2 på højmosen. Som noget nyt er det politisk vedtaget, at der max må 
gå 24 elever i de kommende 0. klasser. 
Vi gennemgik derefter principperne for klassedannelse.  
Det vurderes senere, om vi laver et princip for holddannelse. 
 

4. Skoleudviklingssamtalen, Erritsø Fællesskole. 
På fællesrådsmødet blev skolebestyrelserne kort 
præsenteret for skoleudviklingssamtalen, da de 
fra 25/26 har ret til at sidde med ved denne. 
Sammen om skolen -arbejdsgruppen har brug for 
skolebestyrelsernes pejlinger til den videre 
proces, og I bedes derfor på førstkommende 
skolebestyrelsesmøde drøfte: 

•        Deltagerkreds? Skolens ledelse, forvaltning, fagchefer, 
skolebestyrelse (formand/næstformand, andre/antal), 
medarbejdere, elever? 

•        Rammer/tilrettelæggelse? Tid/sted? 

•        Datasæt – hvad kunne være relevant data?? 

•        Andet? 

Drøftelse og beslutning 

Søren 30 min 

Referat 
Søren fortalte, hvad er en skoleudviklingssamtaler er. 
 
Skolebestyrelsen vil gerne deltage.   
Deltageren/deltagerne fra skolebestyrelsen sættes efter hvilket tema, der er på til 
skoleudviklingssamtalen.  
Skolebestyrelsen vil også gerne have mulighed for at bringe punkter til samtalen. 
Vi skal også huske medarbejderne kan deltage. 
 
 

5. Input til igangsættelse af proces med, 
hvordan vi kan involvere forældre i at 
videreudvikle Erritsø Fællesskole. 
 
Vi skal eventuelt nedsætte et udvalg til at 
arbejde ind i aktuelle temaer. 
 
Drøftelse 

Søren/alle 15 min 



 

Referat 
Hvordan kan vi få forældrene i dialog om videreudvikling af Erritsø Fællesskole, skolen skal være 
tydelige i, hvad udgangspunktet er. Hvad vil vi tale med forældrene om, kan det tages op i 
begyndelsen af skoleåret på forældremøder.  
Vi skal først blive skarpe på, hvad vi skal spørge om: 
Snak om hvordan forældre- rollen i skolen har ændret sig og gør igen (måske) ved kortere 
skoledage. 
Hvordan ser den klare vej ud – og hvordan kommer vi derhen (vision, mål)  
Hvad mener skolebestyrelsen.? 
Hvad mener personalegruppen – skal vi tage afsæt der og understøtte det. 
Hvorfor slipper forældrene taget? 
Hvorfor sidder vi i skolebestyrelsen? 
 
 

6. Lukket punkt 
 
Orientering 

Søren 15 min 

Referat 
 

7. Gennemgang af skolebestyrelsens dagsorden 
til næste møde  
 

alle 5 min 

Referat: 
Næste møde er den 29.januar 
Principperne kommer ud før mødet – så alle kan være forberedte. 
Principper for skolerejser/ lejrskoler 
Tilsyn med mobilpolitik 
Skærmpolitik – bring your own device 
Hvad er der på vej - karakter 6. og 7. årgang (sammen om skolen)? 
 
 
 

8. Punkter til fremtidige møder 
 

alle 5 min 

Referat 

 

 


